
Poštovani gospodine predsjedniče, 

 

Kroz neke medije upoznati smo s Vašom posjetom  Vidulinu i Vašem susretu s gosp. Marinom 

Tumpidom, gdje ste proveli  gotovo jedan sat vremena  u razgovoru o problemima astronomije, a 

vjerojatno i znanosti.  Ta informacija izazvala je nemalu konsternaciju kako među astro-

znanstvenicima, tako i kod nemalog broja astronoma-amatera. Naime, od svih zaslužnih ljudi za 

razvoj znanosti i obrazovanja na području astronomije u Republici Hrvatskoj Vi ste odabrali upravo 

gosp. Tumpida, čovjeka čiji je doprinos skoro nikakav, dapade graniči sa šarlatstvom. Gospodin 

Tumpid nema nikakovo formalno obrazovanje vezano uz prirodoslovne znanosti, po meni dostupnim 

podatcima ima samo srednju strojarsku školu. Međutim, gosp. Tumpid je vrstan u jednom pogledu - 

u manipulaciji medija (vjerojatno je to naučio kao prodavač osiguranja). Danas su mediji snažno 

oružje i oni određuju što je prava informacija od one loše, a zbog tržišne utakmice daleko je 

interesantnija informacija šarlatana od ozbiljnih stručnjaka. Ne trebam previše davati primjera nego 

samo napomenuti da se Vaš posjet može usporediti s npr. razgovoru o problemu medicine s gosp. 

Plečkom. Ono što držite u ruci na slici upravo je “media stunt”, na koji ste upravo nasjeli.  Rezultat je 

medijskog pokroviteljstva "prvog Hrvata u svemiru”, ništa drugo do puštanje dječjeg balona u zrak s 

privješenom kamerom, i to sve loše izvedeno. Na tom se primjeru vidi koliko su mediji bili gladni 

vijesti o “Hrvatu u stratosferi” bez konzultacija s kompetentnim stručnjacima, poput meteorologa 

koji to rade svakodnevno. 

U Hrvatskoj ima izuzetno marljivih ljudi koji  se u našim uvjetima bore da opstanu u znanosti , 

posebice u astro-znanostima  (primjerice na Institutu Ruđer Boškovid, Sveučilištima u Zagrebu, Splitu, 

Rijeci),  i u obrazovanju (posebno bih istaknuo veliki doprinos Zvjezdarnice Zagreb i Višnjan). Ne 

trebam govoriti kolika je to pljuska tim ljudima. Samo bih spomenuo da su astroznanosti u svjetskim 



razmjerima u vrhu prioriteta - tu spadaju i astrofizika i astrokemija i astrobiologija, pa je stoga 

astronomija možda najbolji uvod djece u znanost. Od svega toga Vi ste odabrali gosp. Tumpida kao 

glasnogovornika tih stremljenja. 

 

S poštovanjem, 

 

Prof. dr. sc. Slobodan Danko Bosanac 

Predsjednik Hrvatskog astronomskog društva 

http://www.irb.hr/users/bosanac/ 
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